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Naša pani profesorka

Tamara Marcisová

Veími rada využívám príležitosí napísaí niekoíko riadkov o

svojej středoškolskéj profesorke matematiky - Viere Šimčiskovej. Za
všetky svoje úspěchy v súíaži MO totiž vcíačím jej. Na MMO mala viace-
rých študentov /medzi inými i Petra Hatalu, ktorý získal na IV. MMO
druhů cenu/. Nielen ja, ale všetci, ktorých kedy učila /hoci iba nie-
koíko hodin pri suplovaní/ a s ktorými som o nej hovořila, sme pre-

svědčení, že profesorka Šimčisková bola medzi středoškolskými profe-
sormi matematiky skutočne mimoriadnym zjavom.

Věnovala svoju pozomosí rovnako slabším žiakom ako tým talen-
tovaným, ktorým požičiavala brožurky "Školy mladých matematikov" a
viedla pre nich hodiny nepovinnej matematiky. Na jej hodinách sa od
najlepších po najslabších nikto nikdy v triede nenudil - věděla za-
mestnaí všetkých. Vysvětlovala perfektne - tak, aby v ničom nezostal
ani tien nejasnosti alebo pochybnosti, ako to vlastně má byí. Pokiaí
ide o známkovanie, u nej sme poznali kritéria na kvalitu práce,
s akými sme sa dovtedy nestřetli. КеЯ nás v prvom ročníku začala
učií, dala nám hnecí na začiatku dokladná písomnú previerku z učiva
ZDŠ. Priememá známka triedy z tejto písomky bola štvorka, a to ja
som mala ešte 1-. Všetky nedostatky zo ZDŠ v krátkom čase celú trie-
du doučila popři výklade novej látky. Mala na nás skutočne veími vy-
soké nároky, ale nikto proti tomu nič nenamietal, pretože klasifiko-
vala absolútne spravodlivo. KeSže sa k nám doniesli chýry o jej prís-
nosti, boli sme veími zvědaví, ako bude známkovaí. Na jednej z pr-

vých hodin vyvolala spolužiaka a dala mu upravovaí akýsi výraz.
Mierne pri tom zaváhal, ale nakoniec ho upravil správné. Všetci sme
s napatím čakali, akú dostane známku. "Mohol by dostaí aj jednotku"
- myslela som si, "ale kecíže je prísna,asi mu za to váhanie dá dvoj-
ku". Profesorka Šimčisková však povedala: "Pomaly počítáte - štyri".
Neskor sme však začali dostávaí aj dobré známky, ale ona svoje kri-
tériá nezměnila - změnili sa naše vědomosti a počtárske zručnosti.

Vraíme sa však k práci prof. Šimčiskovej v súvislosti s MO.
Pomocné příklady k úlohám MO si sama vyhledávala a připravovala ešte
v časoch, кеЯ túto činnosí neorganizovalo vedenie olympiády. V škole
na chodbě visela nástěnka MO, na ktorej vyznačovala, kto už odovzdal
koíko přípravných úloh a úloh I. kola MO a vždy na nej boli čerstvé
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správy, Riešenia úloh MO, ktoré sme doma urobili, sme jej museli naj-
skór odovzdaí "na nečisto", dokladné ich prezrela, vyznačila chyby a
až vtedy, keč( žiadnych nenašla, napísala: "Pište načisto!" Musela maí
s námi skutočne nekonečnú trpezlivosí. Napr. riešií rovnice s para-

metrom, ktoré sa vyskytli v kategorii C, ke3 sme boli v prvom roční-
ku, nám vobec nedovolila, kým s námi nepřebrala, ako má také riešenie
vyzeraí. Povedala, že by sme tam narobili tolko chýb, že to vobec ne-

má zmysel - a mala pravdu.
Sama osobné za to, že som sa na UMO dostala už v druhom roční-

ku SVS v3ačím taktiež výlučné jej. Haša trieda bola sice špecializo-
váná во zameraním na počítače a mali sme preto viac hodin matematiky
ako iné triedy, ale z3aleka nebolo toho toíko, aby sme už v druhom
ročníku stačili na tretiakov. К tomu nám ohýbali predovšetkým védo-
mosti z geometrie. Preto prof. Simčisková přebrala toto učivo s námi
vopred na hodinách nepovinnéj matematiky, aby sme sa MO v kategorii
A mohli zúčastnil o rok skór. Len v3aka tomu sa stalo, že som sa už
v druhom ročníku dostala na VI. MMO do Moskvy, kde som získala druhů
cenu.

Celostátní kolo ve Strakonicích

Lada Vaňatová

V r. 1974 byl jihočeský kraj pověřen organizací celostátního
kola MO. Funkci předsedkyně KVMO jsem vykonávala krátce, v práci mi
vydatně pomáhal s. Alois Terš z KPČ České Budějovice. Poněvadž tento
obětavý pracovník odešel do důchodu, zůstala starost o organizaci
hlavně na mně.

Rozhodla jsem se uspořádat celou akci v místě svého bydliště
v Strakonicích. Po řadě potíží se mi hlavně zásluhou ОV KSČ přede-
vším s. Macha podařilo zajistit celý program.

Stalo se již tradicí, že pro účastníky MO se při této příleži-
tosti pořádá výlet s návštěvou různých pamětihodností kraje. Protože
celostátní kolo se koná vždy začátkem května, rozhodla jsem se uspo-
řádat výlet na Šumavu autobusem a spojit jej s procházkou podél řeky
Vydry z Antiglu na Čeňkovu pilu. Tuto cestu jsem zvolila proto, že
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